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Извештај са XII стручног скупа у организацији
Управног одбора „Друштва директора школа Србије”,

одржаног 4. и 5. новембра 2024. године на Тари

Стручни скуп је реализован 4. и 5. новембра 2024. године на Тари, у хотелу „Оморика” и на
њему је учествовало 150 директора школа и вртића, чланова „Друштва директора школа Србије” и 25
предавача и гостију скупа. Гости скупа су били представници ЗУОВ-а, представници Удружења
равнатеља школа из Мостара, представници Удружења директора средњих школа из Републике
Српске, из Требиња, као и колеге, бивши чланови „ Друштва директора школа Србије “, који су између
два стручна скупа отишли у заслужену пензију.

Радно председништво првог дана скупа чинили су Роберт Џунић, Весна Чолић и Александар
Стевановић. Скуп су отворили председник Скупштине Дејан Недић и Председник УО Друштва Иван
Ружичић, који су се захвалили свима који су учествовали у организацији овог скупа, као и свим
предавачима и најавили тему скупа и план рада за оба дана.

Најпре је др Бранислав Ранђеловић, директор ЗВКОВ-а, говорио о активностима Завода у вези
са увођењем предмета „Дигитални свет” у ниже разреде основне школе. Изнети су резултати
истраживања о ефектима изучавања овог предмета, који су отворили нова питања и задатке за све
актере образовног процеса у вези са даљим развојем дигитализације. Из тих разлога, треба стално
имати на уму да пут ка дигиталној будућности може бити поплочан аналогним намерама.

Др Саша Чапрић, специјалиста медицине рада, говорио је о начинима превенције стреса
запослених у просвети.

После паузе, група директора предшколских установа је са Маријом Старчевић имала посебан
програм о припреми вртића за спољашње вредновање, а пленарно су на тему „Здравствено
понашање ученика у коришћењу дигиталних технологија”, говорили др Верица Јовановић,  прим. др
сци. медицине, в.д. директора Института за јавно здравље Србије „Др Милан Јовановић Батут”, и др
Мирјана Тошић, специјалиста социјалне медицине и супспецијалиста здравстевног васпитања из истог
института.

Директори школа су били у прилици да чују резултате истраживања које је Институт за јавно
здравље спровео и који су веома корисни за свакодневни рад са младим људима, нашим ученицима.

Изузетно инспиративно излагање о циљевима образовног процеса у доба дигиталне
технологије одржао је др Слободан Владушић, професор на катедри за српски језик и књижевност на
Филозофском факултету у Новом Саду. Покровитељи скупа, Академија Филиповић из Јагодине,
Hygiene pro team из Београда, Urban life из Београда, Издавачка кућа „Вулкан” из Београда, Data status
и фирма Tesla softver a.d., имали су прилику да представе своје производе на крају преподневног дела
програма првог дана.
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Први дан скупа је завршен састанцима по регионима који су трајали од 1800 до 1900 и били су
прилика да се побољша организација рада у саком региону посебно и да се укаже на специфичне
проблеме појединих региона којима треба да се бави Управни одбор у наредном периоду.

Другог дана скупа, који је почео у 900, радно председништво су чинили Милибор Саковић,
Дејан Недић и Горан Петровић.

О актуелностима у образовном систему говорили су специјално саветник министра просвете
др Зоран Костић, помоћник министра просвете за предшколско и основношколско образовање др
Милан Пашић и помоћник министра просвете за средње образовање Милош Благојевић.

Директори школа и вртића су имали прилику да добију директне одговоре на нека своја
питања, а на остала питања која су постављена, писмени одговори ће бити објављени на сајту
„Друштва директора школа Србије“.

Стручни скуп је затворио члан УО Милибор Саковић, а свим учесницима су уручена уверења.
Све презентације са скупа су објављене на сајту „Друштва директора школа Србије“
https://www.drustvodss.edu.rs у оквиру рубрике вести.

Закључци:

1. Општа је оцена да је тема скупа одлично изабрана, да су предавачи били на изузетно високом
нивоу и да сигурно ова тема није исцрпљена. У том смислу можда може да буде у истом или
сличном формату разматрана и на наредним скуповима;

2. На овом стручном скупу, као и на прошлом, комуникација између учесника је била преко вибер
групе и то је постала добра пракса. Такође, постојао је посебан паралелни део програма за
директоре предшколских установа, али су била присутна само 4 директора вртића и у том
смисилу Друштво треба за наредни скуп да заузме став у вези са тим;

3. Сматрамо да је скуп био одлично посећен и веома користан за све директоре образовно-
васпитних установа и да треба настојати да чланови „Друштва директора школа Србије“
обавезно планирају присуство и учешће на овом скупу;

4. Управни одбор „Друштва директора школа Србије“ треба да закључке са овог скупа уврсти у
акциони план рада за 2025. годину.

14. новембар 2024. године Извештај сачинио:
Председник УО „Друштва директора школа Србије“

Иван Ружичић, професор


